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1. AKADEMIČTÍ PRACOVNÍCI 



Volby do AS UP za PřF UP 
profil kandidáta  

 
      Doc. RNDr. Marek Jukl, Ph.D.  

 

 

 

 

 

 

Co nabízím: 

 znalost systému fungování a financování vysokých škol 

 znalost legislativy a vnitřních předpisů vysokých škol a UP [podíl na tvorbě 
předpisů UP – člen Legislativní komise AS UP] 

 zkušenosti z akademické samosprávy [několik funkčních období člen AS UP, 
současný místopředseda AS UP] 

 zkušenosti z 21 let praxe na Katedře algebry a geometrie PřF UP 

 

Co chci prosazovat: 

 vztah mezi senátem a vedením univerzity založený na vzájemném respektu a 
respektu k potřebám rozvoje  UP  

 efektivní systém řízení a organizace na UP 

 přehledná legislativa na UP 

 racionální financování součástí UP – vycházející z podílu na „výkonu“ 
hlavních činností a dle potřeb efektivního řízení 

 Univerzitu jako celek, kde zájmy jednotlivých fakult nepřeváží nad zájmy UP 

 

marek.jukl@upol.cz  
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Tomáš Opatrný
Kandidát do AS PřF UP a AS UP

Kdo jsem a co dělám
Jsem profesor na Katedře optiky, učím termodynamiku, statistickou fyziku, 
kmity  a  vlny.  Výzkum dělám v  oblasti  kvantové  informatiky,  kvantové 
optiky  a  atomové  fyziky.  Poslední  dobou  mne  zajímá,  jak  zpracovávat 
informaci,  kterou  nesou  atomy  a  fotony  a  jak  se  při  těchto  procesech 
uplatňují termodynamické zákony. Velmi mne baví zapojovat do výzkumu 
šikovné studenty - podílím se mj. na celostátní organizaci Turnaje mladých fyziků.

Co jsem dělal před tím?
Jsem Olomoučák od narození, vystudoval jsem tu a prožil většinu života. Jako vystudovaný 
učitel matematiky a fyziky jsem začal na základní škole, po vojně (na níž jsem v roce 1990 mj. 
odzbrojoval  Lidové  milice)  jsem nastoupil  jako  asistent  a  doktorand  na  PřF.  Po  skončení 
doktorátu jsem strávil sedm let jako postdok v Německu (Jena, Erlangen), Izraeli (Weizmannův 
institut) a USA (Texas A&M University) - což byly neocenitelné zkušenosti, které každému 
doporučuji. Od svého návratu na PřF jsem působil v různých funkcích, naposled po dvě období 
jako proděkan pro výzkum. 

... a další funkce 
Fakultní a univerzitní senát mne delegovaly do Rady vysokých škol (RVŠ), kde je možné se 
zapojit do utváření vysokoškolského a výzkumného prostředí na celostátní úrovni. Díky návrhu 
RVŠ jsem pak rok a půl působil ve vládní Radě pro výzkum, vývoj a inovace (RVVI), dosud 
jsem  v  Komisi  pro  hodnocení  výsledků  při  RVVI.  Jako  zástupce  UP v  RVŠ  jsem  mohl 
několikrát zasáhnout do tvorby či novelizace zákonů (příklad: to, že lze z financí na specifický 
vysokoškolský  výzkum  podporovat  nejenom  doktorandy,  ale  i  magisterské  studenty,  je 
výsledkem připomínky UP podané prostřednictvím RVŠ).  Ve stávajícím funkčním období mne 
Rada VŠ zvolila svým místopředsedou.

Proč kandiduji do AS
• Akademickou samosprávu považuji  za  hodnotu,  které  si  vážím.  Je  dobré  pamatovat 

na to, že o ni můžeme přijít, zvlášť pokud se k ní budeme stavět vlažně nebo dopustíme 
její zneužití. 

• Pro  zdravý život  univerzity  považuji  za  dobré  občasné  prostřídání  v  exekutivních  a 
kontrolních funkcích.

• Když se mi něco nelíbí, raději se snažím dávat konstruktivní návrhy. Třebaže není žádná 
záruka úspěchu, funguje to líp než bouchání sklenicí o stůl.  V RVŠ jsem poznal, že je 
třeba  zhruba  stokrát  vystřelit  aby  se  povedlo  pět  zásahů  -  ale  i  ty  pak  za  to  stojí.  
Zkušenosti z RVŠ chci využít zvláště při hájení fakultních zájmů ve „velkém“ senátu. 

• Vždy  usiluji  o  maximální  transparentnost.  Někdy  to  trvá,  ale  vyplatí  se  to:  teprve 
po ročním  úsilí  se  mi  podařilo  dosáhnout  toho,  že  RVVI  zveřejňuje  své  zápisy  a 
podkladové materiály. Maximální transparentnost chci i v rámci PřF a UP.

Chcete-li vědět víc, napište mi: tomas.opatrny@upol.cz
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2. STUDENTI 






